
Δικαίωμα προσφυγής για
περιβαλλοντική έγκριση
Έκαναν πίοω για Μητρώο
Μελετητών δύο ειδικοί
στην Επιτροπή Θα

διορίζονται από υπουργό
Ham Άγγελοα Νικολάου

μημμμμ 0βαρά προβλήματα δια
πιστώνουν στο προτεινόflk μενο νομοσχέδιο που θα

JÊÊ επιφέρει αλλαγές στον

ÊÊÊm/m υφιστάμενο νόμο ώστε να
mÊmWmm επιταχυνθεί η έκδοση των
περιβαλλοντικών γνωματεύσεων Κατά
τη διάρκεια της χθεσινής συνεδρίας
της κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος

εμπλεκόμενοι τόνισαν την
αναγκαιότητα να βελτιωθεί η ποιότητα
της διαδικασίας εκτίμησης περιβαλ

ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ
Πεμ, 23 Νοέμβριος 2017, p.25
Αποδελτίωση:23/11/2017



λοντικών επιπτώσεων ωστόσο έκαναν
συγκεκριμένες επισημάνσεις που αφορούν

παρεισφρήσεις στην
εν λόγω νομοθεσία είτε
για να εξυπηρετηθούν
επιχειρηματίες είτε για να

ελέγχεται η Επιτροπή από
τον πολιτικό προϊστάμενο

Οι τρεις πιο βασικές
παρατηρήσεις αφορούν
Πρώτον τη διαφοροποίηση

στη σύσταση της
Επιτροπής Εκτίμησης

Επιπτώσεων στο Περιβάλλον η οποία
θα αποτελείται εκτός από τους εκπροσώπους

τμημάτων με περιβαλλοντικές
αρμοδιότητες και από δύο ειδικούς που
θα ορίζονται από τον υπουργό Γεωργίας

Σημειώνεται ότι δικαίωμα διορισμού
είχε ο υπουργός Γεωργίας και στο

υφιστάμενο

νομοσχέδιο ωστόσο οι αρχικοί
σχεδιασμοί δεν συμπεριλάμβαναν τα
δύο αυτά άτομα για τα οποία παρει
σέφρησε πρόνοια στο τελικό κείμενο

Δεύτερον το δικαίωμα που δίνεται
πλέον στους αιτητές για Ιεραρχική

Προσφυγή σε Υπουργική Επιτροπή
υπουργό Γεωργίας και αρμόδιο υπουργό

για την αδειοδότηση του έργου σε
περίπτωση που διαφωνούν με την απόφαση

της Περιβαλλοντικής Αρχής για
Περιβαλλοντική Έγκριση

Τρίτον η βελτίωση της ποιότητας των
περιβαλλοντικών μελετών σε συνδυασμό
με τη δημιουργία Μητρώου Μελετητών
Όπως λέχθηκε το Τμήμα Περιβάλλοντος

είχε προχωρήσει στη διαδικασία
αλλά έκανε πίσω μετά την κριτική που

Παραμένει
η πελατειακή
σχέση μεταξύ
μελετητή και
αιτητή στο
προτεινόμενο
νομοσχέδιο

ασκήθηκε για το θέμα καθώς υπάρχουν
διαμετρικά διαφορετικές απόψεις

Ο πρόεδρος της Επιτροπής Αδάμος
Αδάμου κάλεσε όλα τα ενδιαφερόμενα

μέρη να καταγράψουν απόψεις και
εισηγήσεις για το προτεινόμενο νομοσχέδιο

νοουμένου ότι θα ξεκινήσει κατ
άρθρο συζήτηση με στόχο την ολοκλή
ρωσή της το συντομότερο

Τα κυβερνητικά τμήματα στη χθεσινή

συνεδρία κατέθεσαν τη συμφωνία
τους με τις πλείστες πρόνοιες του

νομοσχεδίου Το Τμήμα Αναπτύξεως
Υδάτων ζήτησε όπως στα έργα για τα
οποία υποβάλλονται πληροφορίες για
αιτιολογημένη διαπίστωση αν απαιτείται

μελέτη εκτίμησης επιπτώσεων στο
περιβάλλον περιλαμβάνονται χερσαίοι
αγωγοί μεταφοράς υγρών αποβλήτων
ή νερού με διάμετρο ίση η μεγαλύτερη

των 800 mm αντί 400 mm που

περιλαμβάνονται στο προτεινόμενο
νομοσχέδιο

Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Δασών
Μηνάς Παπαδόπουλος ζήτησε να

ληφθούν

τα όποια μέτρα απαιτούνται ώστε
να διασφαλίζεται με καλύτερο τρόπο η
ποιότητα των περιβαλλοντικών μελετών

Ο καθηγητής στο ΤΕΠΑΚ Κώστας
Ανδρέου κατέθεσε τις παρατηρήσεις του
σημειώνοντας μεταξύ άλλων ότι πρέπει
να δοθεί μεγαλύτερη έμφαση στην ηλεκτρονική

ενημέρωση
Εκ μέρους της Πολεοδομίας αναφέρθηκε

ότι χρειάζονται διευκρινίσεις
για ορισμένους ορισμούς οι οποίοι θα
συζητηθούν με το Τμήμα Περιβάλλοντος

Από το ΕΤΕΚ έγινε αναφορά από
τον Ιωάννη Γκλέκα για τις εξαιρέσεις
από τις διαδικασίες διαβούλευσης που
αφορούν δημόσια έργα εξαιρετικά ιδιάζουσας

φύσης με απόφαση Υπουργικού
Συμβουλίου

Η Μυρούλα Χατζηχριστοφόρου από

την Ομοσπονδία Περιβαλλοντικών Οργανώσεων

κατέθεσε δύο ζητήματα Το

πρώτο αφορά τη διαφωνία της με τη συμπερίληψη

στην Επιτροπή δύο ατόμων
τα οποία θα διορίζονται από τον υπουργό
Ιεωργίας Το δεύτερο όπως δοθεί η δυνατότητα

στους μελετητές να καταθέτουν
μελέτες και στην αγγλική γλώσσα

Ο Λεύκιος Σεργίδης καταγράφοντας
τη θέση του Ιδρύματος Terra Cypria υποστήριξε

ότι στο προτεινόμενο νομοσχέδιο
παραμένει η πελατειακή σχέση μεταξύ
μελετητή και αιτητή και κατά συνέπεια
η οικονομική εξάρτηση του μελετητικού

γραφείου από την ενδιαφερόμενη
εταιρεία

Ο Πτηνολογικός Σύνδεσμος ανέφερε
οι εξαιρέσεις για θέματα άμυνας και για
αντιμετώπιση έκτακτων περιστατικών
πολιτικής προστασίας δεν θα πρέπει να
εξαιρούνται από δέουσα εκτίμηση

Ο Κλείτος Παπαστυλιανού από την
Πρωτοβουλία για τη Διάσωση των Φυσικών

Ακτών έθιξε το θέμα της βελτίωσης
ποιότητας μελετών και του μη καθορισμού

του αναγκαίου μητρώου μελετητών

της εκπόνησης δέουσας εκτίμησης
στο περιβάλλον για έργα άμυνας και
πολιτικής προστασίας και την αύξηση
των ποινών
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Πρόβλημα ποιότητας περιβαλλοντικών μελετών
Στο διαδικτυακό αρχείο θα

συμπεριλαμβάνονται

όλες οι πληροφορίες που
κατατίθενται στην Επιτροπή είτε σε

ηλεκτρονική

είτε σε έντυπη μορφή ανέφερε
ο διευθυντής του Τμήματος Περιβάλλοντος

Κώστας Χατζηπαναγιώτου σε μια
προσπάθεια να εξυπηρετούνται όσοι
στέλνουν απόψεις είτε με φαξ είτε με το
ταχυδρομείο Αναφερόμενος στα δύο άτομα

που θα διορίζονται από τον υπουργό
Γεωργίας ανέφερε ότι θα πρέπει να είναι
κατάλληλα καταρτισμένα Συμφώνησε με
την εισήγηση να παρέχεται η δυνατότητα

αποστολής μελετών και στην αγγλική
γλώσσα νοουμένου ότι θα υπάρχει εκτεταμένη

μετάφραση στην ελληνική Με
αυτό τον τρόπο είπε δεν θα καθυστερεί

Εξετάστηκαν 2.500 υποθέσεις
την τελευταία δεκαετία

η εξέταση μελετών εφόσον σε κάποιες
περιπτώσεις η πλήρης μετάφραση απαιτεί
10-12 μήνες Παραδέχθηκε ότι υπάρχει

πρόβλημα ποιότητας περιβαλλοντικών
μελετών κάτι που θα λύσει σταδιακά η
νομοθεσία με τη δημιουργία και του Μητρώου

Μελετητών
Η λειτουργός του Τμήματος Περιβάλλοντος

Ειρήνη Κωνσταντίνου διευκρίνισε
ότι δεν εξαιρούνται από τη διενέργεια
δέουσας μελέτης έργα για άμυνα και πολιτική

προστασίας Αναφερόμενη στο
δικαίωμα ιεραρχικής προσφυγής της
αρμόδιας Πολεοδομικής Αρχής σε περίπτωση

που η γνωμοδότηση της Περιβαλλοντικής

Αρχής είναι αρνητική ανέφερε

ότι μέσα στη δεκαετία εξετάστηκαν
περισσότερες από 2.500 υποθέσεις και
μόνο για τέσσερις υπήρξε διαφωνία των
δύο Αρχών

ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ
Πεμ, 23 Νοέμβριος 2017, p.25
Αποδελτίωση:23/11/2017


